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SVENSKA HEMSLÖJDSFÖRENINGARNAS RIKSFÖRBUND  
Protokoll fört vid Svenska Hemslöjdsföreningarnas Riksförbunds ordinarie förbundsstämma den 27 
maj 2023 i Kalmar.  

Närvarande: 47 valda ombud för de till Svenska Hemslöjdsföreningarnas Riksförbund, SHR, anslutna 
medlemsorganisationerna samt åhörare, styrelseledamöter och personal.  

§ 1.  Öppnande av stämman 
Regionrådet Karin Helmersson hälsade stämman välkommen till Kalmar län. Länets främsta 
besöksmål Astrid Lindgrens Värld har en uppenbar koppling till slöjden med Emils täljda gubbar i 
vedboden. Här finns också t ex Döderhultarn och Glasriket. Hemslöjdskonsulenterna finns sedan 
några år i Pukeberg i Nybro kommun där man har ett bra sammanhang med kulturarv och skapande. 
Länet har fem folkhögskolor och på Öland finns Capellagården, som stämmodeltagarna kommer att 
besöka under söndagens bussresa. 

Ordförande Kent Johansson kunde inte delta i stämman på grund av sjukdom. 1e vice 
förbundsordförande Elisabeth Bjar hälsade välkommen och förklarade stämman öppnad.  

Kungabrevet  
Förbundsstämman skickar traditionsenligt en hälsning till förbundets Höge Beskyddare HM 
Konungen.  

§ 2.  Val av ordförande för stämman  
Förbundsstämman beslutade att välja Birgitta Andersson till ordförande och Bertil Carlsson till vice 
ordförande för förbundsstämman.  

§ 3.  Anmälan av styrelsens val av protokollförare  
Elisabeth Bjar föredrog styrelsens val av Per Erik Kaj till sekreterare för förbundsstämman. Valet 
fastställdes.  

§ 4.  Fastställande av röstlängd  
Ordföranden genomförde ett upprop och förbundsstämman fastställde röstlängden med 47 ombud.1 

§ 5.  Val av två personer att jämte ordförande justera stämmans protokoll, tillika 
rösträknare   

Kristina Söderberg, Västerbottens läns hemslöjdsförening, och Anneli Linder, Örebro läns 
slöjdförening, valdes att jämte ordföranden justera dagens protokoll samt att vara rösträknare. 

§ 6.  Fastställande av föredragningslista 
Förbundsstämman beslutade att fastställa föredragningslistan.  

§ 7.  Fråga om stämman utlysts i behörig ordning  
Maria Jacobsson föredrog kallelseförfarandet. Förbundsstämman fastställde att stämman utlysts i 
behörig ordning.  
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§ 8.  Redovisning och verksamhetsberättelse för 2021 och 2022 
Elisabeth Bjar inledde föredragningen av verksamhetsberättelserna för 20212 och 20223 och 
betonade särskilt det allvarliga ekonomiska läget. 

Ebba Bjelkenkrantz föredrog årsredovisningarna45. Organisationsbidraget från Nämnden för 
hemslöjdsfrågor har minskat kraftigt. En stor del av ekonomin är kortsiktiga bidrag. SHR har fått ett 
bidrag från Folkspel och flera projektbidrag. De tillfälliga bidragen är viktiga, men den stora delen av 
finansieringen är det statliga organisationsbidraget och medlemsintäkterna.  

Resultatet påverkas av att SHR 2022 givit ett villkorat aktieägartillskott om 250.000 kr till Hemslöjd 
Media Sverige AB. Aktieägartillskottet var sedan tidigare 400 000 kr (från 2020, d.v.s. behandlat på 
förra stämman). Totalt har bolaget fått ett villkorat aktieägartillskott på 650 000 kr som ska betalas 
tillbaka.  

Årets resultat för 2021 var minus 89.000 kronor och för 2022 minus nästan 916.000 kronor. Det egna 
kapitalet har därmed minskat med cirka en miljon, men det finns fortsatt ett eget kapital om nästan 3 
miljoner. Soliditeten har minskat men är fortsatt stark, liksom likviditeten. 

Maria Jacobsson föredrog verksamhetsberättelserna. För 2021 lyfte hon coronapandemin och den 
digitalisering den ledde till, Ullveckan och 1 kvm lin samt kartläggningen av verksamhet för barn och 
unga. 2022 firade SHR 110 år. Året inleddes med en stor medlemsundersökning som visade att 
medlemmarna är mycket lojala och vill rekommendera Hemslöjden till andra. En nordisk konferens 
genomfördes med det immateriella kulturarvet som tema. Det nordiska samarbetet har stärkts också 
genom 1 kvm lin. SHR producerade ett häfte och fem filmer om lin och genomförde webbinarier. En 
pilotutbildning i korgtekniker genomfördes. 

Vi beslutade att lägga årsredovisning och verksamhetsberättelse för 2021 och 2022 med 
godkännande till handlingarna. 

§ 9.  Revisorernas berättelser 
Rose Ericson föredrog revisorernas berättelser67. Dessa lades till handlingarna.  

§ 10.  Fastställande av resultat- och balansräkning för 2021 och 2022  
Resultat- och balansräkningarna för 2021 och 2022 fastställdes.   

§ 11.  Beslut i anledning av förbundets vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen för 2021 och 2022  

Resultatdispositionen fastställdes enligt balansräkningen. Resultaten för 2021, -89.004 kr och 2022,   
-915.883 kr balanseras i ny räkning.  

§ 12.  Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen 
Beslutades bevilja den avgående styrelsen ansvarsfrihet för den gångna perioden. 

 
2 Verksamhetsberättelse 2021 
3 Verksamhetsberättelse 2022 
4 Årsredovisning 2021 
5 Årsredovisning 2022 
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§ 13.  Anmälan av resultat- och balansräkning för 2021 och 2022 gällande stiftelserna  
Ebba Bjelkenkrantz anmälde resultat- och balansräkningarna för de fyra stiftelser som man förvaltar i 
SEB Stiftelsefond Balanserad; Bo Hammarskjölds Stiftelse89, Textilkonstnärinnan Märta Gahns 
Stiftelse1011, Carl Lamberths Stiftelse1213 och Ingeborg Strömbergs Stiftelse1415. Avkastningen var god 
2021 medan 2022 gick minus. Utdelningarna har varit 3 % bägge åren. 

Informationen lades till handlingarna.  

§ 14.  Bestämmande om ersättning till personer som valts till ledamöter eller 
suppleanter i förbundets stadgeenliga organ 

Valberedningens ordförande Lena Påhlman föreslog oförändrade arvoden, dvs 800:-/sammanträde 
till samtliga ledamöter därutöver 10.000 kronor/år till ordförande och 7.000 kronor/år vardera till 1e 
o 2e vice ordförande. Rese- och traktamentsersättningar enligt det statliga regelverket. 

Beslutades i enlighet med valberedningens förslag. 

§ 15.  Val av förbundsordförande, 1e vice förbundsordförande och 2e vice 
förbundsordförande 

Kent Johansson har avböjt omval. Lena Påhlman föredrog valberedningens förslag16 och särskilt 
förslaget till ny ordförande Lena Lundkvist.  

Lena Lundkvist valdes enhälligt till ny förbundsordförande för två år. 

Elisabeth Bjar omvaldes till 1e vice ordförande för två år. 

Håkan Liby omvaldes till 2e vice ordförande för två år. 

§ 16.  Val av övriga styrelseledamöter samt suppleanter 
Lena Påhlman föredrog valberedningens förslag. 

Stämman omvalde Joanna Stridh, Elise Tullnär Nilsson och Anny Liivamaä till ledamöter för fyra år 
samt fyllnadsvalde AnnaSara Perslow och Maria Eklind för två år. 

Till 1e suppleant valdes Lotta Ahlvar, omval, till 2a suppleant Anne-Marie Lindén, nyval, och till 3e 
suppleant Emma Andersson, nyval. Samtliga för två år. 

Helena Åberg kvarstår som ledamot i styrelsen till 2025. 

§ 17.  Val av två revisorer jämte suppleanter  
Rose Ericsson, ordinarie, och Lena Påhlman, ersättare, omvaldes till förtroendevalda revisorer till 
2025.  

Till auktoriserad revisor utsågs Håkan Andersson.  

- - - Birgitta Andersson överlämnade ordförandeskapet till Bertil Carlsson. - - - 

 
8 Resultat- och balansräkning för Bo Hammarskjölds Stiftelse 2021 
9 Resultat- och balansräkning för Bo Hammarskjölds Stiftelse 2022 
10 Resultat- och balansräkning för Textilkonstnärinnan Märta Gahns Stiftelse 2021 
11 Resultat- och balansräkning för Textilkonstnärinnan Märta Gahns Stiftelse 2022 
12 Resultat- och balansräkning för Carl Lamberths Stiftelse 2021 
13 Resultat- och balansräkning för Carl Lamberths Stiftelse 2022 
14 Resultat- och balansräkning för Ingeborg Strömbergs Stiftelse 2021 
15 Resultat- och balansräkning för Ingeborg Strömbergs Stiftelse 2022 
16 Valberedningens förslag till styrelse och revisorer 
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§ 18.  Val av ledamöter till Sätergläntan 
Lena Påhlman föredrog valberedningens förslag17. Omval av Birgitta Andersson som ordförande för 
ett år, nyval av Magnus Wink som ledamot för 2 år och nyval för ett år av Marie Fagerlind som 
ersättare. 

Dessa tre valdes. 

Till förtroendevald revisor i Sätergläntan omvaldes Annika Havas med Lena Påhlman som ersättare. 

Birgitta Andersson tackade stämman för förtroendet och återtog ordförandeskapet för stämman. 

§ 19.  Val av valberedning  
Torbjörn Lindström Västra Götaland, Gun Hedlund Gästrike Hälsinge hemslöjdsförbund, Ann-Sofie 
Magnér Skånes hemslöjdsförbund, Anna Kjellander Jönköpings läns hemslöjdsförbund och Maria 
Holmerin Nord Stockholms läns hemslöjdsförening valdes till valberedning med Torbjörn Lindström 
som sammankallande. 

- - - Stämman ajournerades för förmiddagskaffe - - - 

§ 20.  Rapporter från styrelsen 
a) Uppföljning av motioner från förbundsstämman 2021 

Håkan Liby föredrog de tre rapporterna:  

1. Hemslöjden behöver ett digitalt språng (Gästrike Hälsinge Hemslöjdsförbund)18 
Sarah Eriksson informerade om bytet till nytt medlemssystem som bland annat innebär att 
medlemsavgift kan betalas via swish. En fråga om epost ställdes. För att logga in i systemet måste 
man ha epost, men det går fortsatt att vara medlem utan att ha epost. Sarah kommer att bjuda in till 
digitala utbildningstillfällen om det nya systemet. 

Noterades att stämman tagit del av rapporten. 

2. Hemslöjdsrörelsen i klimatomställningen (Dalarnas Hemslöjdsförbund)19 
Hemslöjdens roll i klimatarbetet lyfts på alla styrelsemöten och vid de arrangemang man genomför. 
Det nya arbetet om skogens material är i högsta grad kopplat till klimatomställning. Kattis Karlsson 
Hofvander påpekade att samtalsmallen inte går att hitta på verktygslådan. Efter utredning visade 
Maria Jacobsson att den finns, men är mycket svår att hitta. Kansliet ändrade sedan placeringen 
under stämmans gång. 

Noterades att stämman tagit del av rapporten. 

3. Olycksfallsförsäkring (Västmanlands Hemslöjdsförbund)20 
En enkät visade att många föreningar inte har någon försäkring alls. Offerter har tagits in och det 
finns två möjliga vägar till finansiering, båda med förutsättning att alla är anslutna. Styrelsen förordar 
att finansieringen sker genom att medlemsavgiften höjs med 13 kronor. Beslut i frågan tas under 
punkten årsavgifter. 

Lena Påhlman frågade om finansieringen av försäkringen under 2023-24. Kostnaden tas av det egna 
kapitalet. 

Anne-Marie Lindén frågade om föreningarna tillfrågats om man önskar den här försäkringen. Detta 
har inte skett. Lena Påhlman redovisade att för Uppland så är förslaget lönsamt. 

 
17 Valberedningens förslag till Sätergläntans styrelse 
18 Uppföljning av motion till föregående stämma angående Hemslöjden behöver ett digitalt språng 
19 Uppföljning av motion till föregående stämma angående Hemslöjdens roll i klimatomställningen 
20 Uppföljning av motion till föregående stämma angående olycksfallsförsäkring 
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Eva Kempff rekommenderar försäkringen utifrån sitt styrelseuppdrag i hembygdsrörelsen, som har 
samma typ av försäkring. 

Noterades att stämman tagit del av rapporten. 

b)  Rapport kring länsförbundens och lokalföreningarnas stadgerevidering, utifrån beslutet på 
förbundsstämman 201921 

Elisabeth Bjar rapporterade och stämman noterade att man tagit del av rapporten. 

§ 21.  Motioner 
En motion angående normalstadgar har lämnats av Dalarnas Hemslöjdsförbund22. Elisabeth Bjar 
föredrog och yrkade bifall till styrelsens svar på motionen23. Ett viktigt skäl till stadgeöversynen var 
att tydliggöra Hemslöjdens organisationsstruktur och stämman 2019 gav styrelsen i uppdrag att fatta 
beslut om godkännande sedan länsförbund och länsföreningar genomfört sina stadgerevisioner. 

Per Erik Kaj frågade om styrelsens svar innebär bifall, avslag eller att motionen ska anses besvarad. 
Han redogjorde för skälen till motionen, att SHR har tillämpat normalstadgarna som tvingande och 
därför inte godkänt en del förbunds- och länsföreningsstadgar. Skälet för Dalarna att inte ta med 
normalstadgarnas skrivning om att SHR ska godkänna eventuella stadgeändringar var att det är 
medlemmarna i en förening som ska ha den yttersta beslutsrätten och inte den centrala organisa-
tionsnivån. Detta ledde till att förbundsstyrelsen först inte godkände stadgarna.  

Per Erik yrkade bifall till motionen 

Efter en kort ajournering meddelade styrelsen att förslaget är att motionen ska anses besvarad. 

Ordföranden ställde proposition och stämman beslutade bifalla motionen. 

§ 22.  Fastställande av årsavgift till SHR 
Elisabeth Bjar föredrog förslaget24 och poängterade det allvarliga ekonomiska läget. Dagens budget 
räcker enbart för ”fasta kostnader”. Verksamheten måste man hela tiden söka finansiering till.  

Styrelsen vill kunna utveckla service och verksamhet och föreslår därför en höjning av SHRs årsavgift 
till 110 kr per medlem och 150 kronor för familjemedlemskap. Man rekommenderar också att 
medlemsavgift för ungdom upp till 25 år ska vara 100 kronor (från nuvarande 50 kronor). I förslaget 
inräknas kostnaden för försäkringen. 

Anna Kjellander undrar hur man motiverar förslaget att höja rekommendationen för ungdomsavgift 
eftersom det inte är någon avgift till riksorganisationen. Maria Jakobsson förklarade att man anser 
att den nuvarande avgiften är för låg. 

Marianne Oxelman, Skåne bifaller förslaget till avgiftshöjning men föreslår att man inte inför någon 
försäkring. 

Annika Kjellström, Skaraborg frågar om försäkringen kommer att innebära någon avgift till 
riksorganisationen utöver medlemsavgiften. Svaret är nej. 

Ronny Karlsson, Kronoberg frågar om försäkringen även omfattar de anställda. Svaret är nej. Det är 
en medlemsförsäkring. Ronny säger också att för Kronoberg är försäkringen en fördel. 

Harriet Axelsson, Halmstad tror att försäkringen kommer att underlätta jättemycket. 

Elisabeth tydliggör skillnaden mellan medlemsavgift – som är det medlemmen betalar, och årsavgift 
– som är den del av avgiften som går till SHR.  

 
21 Rapport från styrelsen gällande pågående stadgerevision 
22 Motion ang normalstadgar 
23 Förslag till svar på motion från Dalarnas hemslöjdsförbund 
24 Styrelsens förslag angående årsavgift till riksförbundet 2025 och 2026 
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Ordföranden ställer proposition om punkt ett i förslaget för sig och beslut om punkterna 2-5 för sig. 

Stämman beslutade att bifalla punkt 1. 

Stämman beslutade enhälligt att bifalla punkt 2-5. 

- - - Stämman ajournerades för lunch - - - 

§ 23.  Beslut om verksamhetsinriktning för 2024-2025 
Elisabeth Bjar föredrog förslaget till gemensam verksamhetsinriktning25. Styrelsen har gjort en del 
förändringar mot tidigare år. Den tidigare inriktningen omfattade nio olika punkter. Man har nu valt 
att lyfta fram tre områden; att stärka den folkbildande rollen, att bidra till ett hållbart samhälle och 
att bidra till människors hälsa. 

Beslutades fastställa verksamhetsinriktningen för 2024-25. 

§ 24.  Nästa förbundsstämma  
Beslutades hålla nästa förbundsstämma lördag den 24 maj 2025. Maria Jacobsson uppmanade 
medlemmarna att senast under september 2023 ansöka om att få arrangera stämman. 

§ 25.  Övriga ärenden 
Lena Lundkvist försäkrade deltagarna om att den nya styrelsen är fullt medveten om de stora frågor 
som ligger framför oss, inte minst ekonomin. Ett arbete som redan har påbörjats. Elisabeth Bjar 
kompletterade med att både SHR och bolaget har ekonomiska svårigheter. Beslut har fattats om 
neddragningar av personalstyrkan. Man lämnar de nuvarande lokalerna 1 oktober. Styrelsen har 
regelbundna överläggningar med Nämnden för hemslöjdsfrågor med syftet att återställa nivåerna på 
statsbidraget och att ha mer av ”långa” pengar och mindre av ”korta” projektpengar. Andra 
organisationer, t ex Riksantikvarieämbetet, ses som möjliga bidragsgivare framöver. 

Maria Jacobsson informerade om aktieägartillskottet till bolaget, som ska betalas tillbaka. Även med 
bolaget arbetar man hårt för att stärka ekonomin. Annonsintäkterna ökar igen, man har bytt 
registersystem. Trenden har vänt och det ser positivt ut. 

SHR har varit lyckosamma med projektmedel föregående år, men det löser inte frågan om den 
löpande verksamheten. 

Medlemsintäkter är en viktig del för SHR. Lena bad de närvarande om hjälp att värva nya medlemmar 
och värna och vårda de gamla. Ett andra område för alla att bidra inom är opinionsbildning. 

§ 26.  Avtackningar 
Håkan Liby avtackade de två styrelseledamöterna Eva Byström, som inte var närvarande, och Eva-
Karin Torhem Arnell. 

Valberedningens ordförande Lena Påhlman har nu avgått efter sex år och avtackades för att hon 
föredömligt skött detta viktiga arbete. 

Lena och Eva-Karin tackade. 

Slutligen avtackade Håkan presidiet för arbetet under stämman. 

Elisabeth Bjar hade inte önskat något högre än att Kent Johansson varit närvarande, men hennes 
avtackning spelades in så att Kent skulle få se den i efterhand. Kents stora erfarenhet från 
organisation och politik i Sverige och internationellt har varit viktigt för SHR. Folkbildaren Kent har 
alltid sett lösningar och möjligheter. Medmänniskan Kent har stor förmåga att involvera och se alla. 

 
25 Förslag verksamhetsinriktning 2024-25 
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Covidpandemin blev en stor utmaning där Kent ledde organisationen genom en synnerligen besvärlig 
tid. Elisabeth riktade ett stort TACK och stämman enades i en stående ovation. Kent får också en 
vacker korg och en bok om Östgötalin. 

§ 27.  Mötet avslutas 
Birgitta tackade för hjälpen att genomföra stämman och bjöd in till den efterföljande stämman för 
Sätergläntan. 

Lena Lundkvist tackade för förtroendet och lyfte fram de tre punkterna i verksamhetsinriktningen 
som spännande och viktiga att jobba med, inte minst tillsammans med kansliet. 

Lena kallade också den nya styrelsen till konstituerande möte och tackade kansliet och inte minst 
Agneta Carlson och de lokala företrädarna som ansvarat för det praktiska runt stämman, 

Lena Lundkvist förklarade förbundsstämman avslutad. 

Dag som ovan 

 

 

Per Erik Kaj                                                   Birgitta Andersson                                   Bertil Carlsson  
Sekreterare                                                  Mötesordförande                                    Mötesordförande § 18 

 

 

Kristina Söderberg                                      Anneli Linder 
Justerare                                                     Justerare 


